
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya – Els Verds a l’Ajuntament de Lleida 

EL BUTLLETÍ 

Aquest mes de setembre es compleix un 
any de l’entrada d’Esquerra Republicana de 
Catalunya al govern municipal de la ciutat 
de Lleida. Ha estat, sens dubte, un any 
intens i ple de novetats. Amb l’objectiu de 
poder analitzar amb fredor i serenitat la 
tasca realitzada fins ara, els membres del 
Grup Municipal d’ERC-EV a la Paeria ens 
vam reunir a finals del mes de juliol en una 
llarga jornada de treball en la qual vam 
posar sobre la taula les nostres 
realitzacions, previsions i neguits, amb la 
mirada posada en els tres anys que encara 
resten de l’actual mandat municipal. 

Les conclusions d’aquell treball les 
trobareu en aquest butlletí, que sorgeix, 
precisament, com una nova eina de relació 
entre els membres del Grup i la militància 

UUnnaa  nnoovvaa  eeiinnaa  

UUnnaa  nnoovvaa  eettaappaa  ppeerr  aa  EEssqquueerrrraa  RReeppuubblliiccaannaa  aa  LLlleeiiddaa  
Comencem aquest nou curs polític 2004-
2005 en unes circumstàncies radicalment 
diferents a com hem començat els darrers 
cursos polítics a la ciutat de Lleida. 
Després d’una llarga etapa liderant 
oposicions, Esquerra Republicana de 
Catalunya és al govern de la Paeria, a 
l’executiu de la Generalitat i la nostra veu 
té una força decisiva a la governació de 
l’Estat. 
 I sembla com si tot allò pel qual hem 
estat treballant des de fa anys ens hagués 
vingut de patac. Com si ens desbordés 
l’actualitat. No és així.  

d’Esquerra, amb la voluntat de consolidar un 
nou espai en la comunicació interna. 

Volem que aquest butlletí arribi a tots 
els militants de la ciutat de Lleida amb una 
periodicitat trimestral i que ens serveixi a 
tots per tal de conèixer de primera mà la 
feina que el Grup Municipal realitza a la 
Paeria, reforçant així els actuals mecanismes 
ja existents de relació personal i institucional 
entre totes les dones i homes d’Esquerra. 
 

El curs polític anterior va estar farcit 
de convocatòries electorals en les quals es 
va anar confirmant de manera implacable 
el recolzament social del nostre projecte.

 Precisament per fugir de la 
sensació d’estar dominats pels fets, hem de 
saber trobar el moment per a la reflexió i el 

fixament d’objectius a mig i llarg termini. 
En aquesta nova etapa per al partit i els 
militants ens hi juguem molt, nosaltres, 

Lleida i Catalunya. No hem de voler fer en 
quatre dies el que no s’ha fet en vint-i-

quatre anys. Però sabem el que volem fer. 
Només necessitem temps, ganes i serenor. 
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Xavier Sàez i Bellobí, tinent d’alcalde 
 

 EEllss  ttrreess  rreeggiiddoorrss  dd’’EERRCC--EEVV  aa  llaa  PPaaeerriiaa    
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UUnnaa  ttrroobbaaddaa  ppeerr  aa  llaa  rreefflleexxiióó  
dd’’uunn  aannyy  ddee  ttrriippaarrttiitt  
El Grup Municipal d’ERC-EV a la Paeria va 
mantenir una intensa jornada de treball el 
passat 21 de juliol amb l’objectiu d’analitzar 
els primers mesos del govern tripartit a la 
Paeria, extreure conclusions i definir línies 
estratègiques de cara a la resta del mandat 
municipal. 
 El resultat de les eleccions municipals 
de maig de 2003 va permetre a ERC-EV 
constituir un Grup Municipal composat per 
tres regidors: Xavier Sàez, Xavier Aluja  i 
Montse Bergés. Després d’intenses 
negociacions entre els membres del Grup i 
representants de la majoria existent fins 
aleshores a la Paeria (PSC-ICV), és al 
setembre de 2003 que es signa l’actual pacte 
de govern tripartit, fruit del qual Xavier 
Sàez passa a ser Segon Tinent d’Alcalde, 
dirigint l’àmbit de Cultura, Esports i Drets 
Civils; Xavier Aluja , regidor de Drets 
Civils, Cooperació i Immigració, i Montse 
Bergés es responsabilitza de Comerç, 

Consum i Turisme.  
Amb aquesta trobada es pretén 

realitzar un anàlisi de present i de futur que 
permeti elaborar unes bases estables per tal 
d’afrontar amb seriositat el treball que 
queda pel davant per tal d’assolir un 
objectiu clar d’aquí tres anys: presentar-se 
a les eleccions municipals de 2007 amb la 
voluntat decidida de disputar l’alcaldia de 
Lleida a PSC i CiU. 

VVaalloorraacciióó  ddeell  GGoovveerrnn  
 
S’analitzen les principals línies d’actuació 
dels tres regidors a les seves àrees de 
govern, així com als grans temes en els 
quals ERC-EV ha incidit positivament de la 
resta d’àrees del govern municipal. 
 

Cultura (Xavier Sàez): 
� Potenciació dels Premis Lleida i 

les mostres Animac i Cinema 
Llatinoamericà. 

� Redefinició de la Xarxa 
Transversal. 

� Creació d’ajuts a la producció 
teatral i artistes plàstics. 

� Creació d’un sistema de 
col·laboració de totes les sales que 
programen concerts. 

� Convenis per realitzar cinc 
festivals de música. 

� Convenis amb totes les entitats de 
cultura popular i, especialment, 
amb Òmnium Cultural. 

� Inauguració del Museu de 
l’Aigua. 

� Creació de l’Institut Municipal 
d’Accions Culturals. 

 
Drets Civils, Cooperació i Immigració 

(Xavier Aluja): 
� Reactivació de l’agermanament 

amb Lérida (Colòmbia). 
� Edició de la Guia de Recursos per 

als Immigrants. 
� Festa de la Diversitat. 
� Cinema dels Drets Humans 
� Nou impuls al Consell de 

Cooperació. 
 

Comerç, Consum i Turisme            
(Montse Bergés): 

� Creació del Consell Local de 
Consum. 

LL’’oobbjjeeccttiiuu  ccllaarr  ééss  ddiissppuuttaarr  
ll’’aallccaallddiiaa  ddee  LLlleeiiddaa  aa  PPSSCC  ii  
CCiiUU  lleess  mmuunniicciippaallss  ddeell  22000077  
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� Estudi de viabilitat sobre el futur 
del mercat de Cappont i la resta de 
mercats. 

� Preparació del Pla d’Ordenació 
d’Espais Comercials. 

� Pavimentació de l’Eix Comercial. 
� Redacció del Pla de Dinamització 

Turística. 

 
Incidència en la resta del govern: 
� Tancament de l’Empresa Municipal 

de Serveis Comunitaris. 
� Adopció d’un IPC mixt (la mitjana 

del de Lleida, Catalunya i l’Estat) 
per aplicar a les pujades dels 
impostos municipals.  

� Reducció del sostre d’edificabilitat 
en els terrenys destinats a 
l’aprofitament urbanístic del futur 
Palau de Congressos. 

� Creació del Teatre Municipal dins el 
Palau de Congressos. 

� Arribada de l’autobús al campus 
universitari de Cappont. 

� Extensió de la línia d’autobusos 
d’Hospitals al barri de Cappont. 

� Debat general de política municipal 
sobre l’estat de la ciutat. 

� Celebració de l’Onze de Setembre 
amb caràcter de Festa Nacional de 
Catalunya. 

 
XXaavviieerr  SSààeezz,,  SSeeggoonn  
TTiinneenntt  dd’’AAllccaallddee  ii  
rreeggiiddoorr  ddee  CCuullttuurraa  

PPeerrcceeppcciióó  ddee  ll’’aacccciióó  
dd’’EERRCC--EEVV  
 
Es constata l’existència d’una divisió 
d’opinions entre aquells que encara volen 
veure a ERC-EV com un grup d’oposició 
dintre del govern i que desitjarien major 
celeritat a l’hora de provocar canvis en la 
governabilitat, i entre els que valoren 
positivament la gestió duta a terme fins 
ara i els canvis provocats en la forma de 
governar la ciutat de Lleida amb la 
presència de només tres regidors a l’equip 
de govern.  

Aquesta divisió d’opinions és fruit 
del complicat procés que va portar a 
signar el pacte amb l’ex-alcalde Antoni 
Siurana i, al mateix temps, reflex de les 
expectatives, tant personals com 
col·lectives, que es van generar amb el 
propi pacte. 

De forma paral·lela s’ha volgut 
estendre la idea que ERC-EV ha perdut la 
imatge de grup amb iniciativa política 
pròpia al marge dels socis de govern. 
 Per tal d’afrontar aquestes 
percepcions, hem d’apostar per reforçar el 
nostre discurs polític i la nostra visió de la 
ciutat sense renunciar al fet que, formant 
part d’un govern tripartit, els mèrits en la 

 
XXaavviieerr  AAlluujjaa,,          
rreeggiiddoorr  dd’’IImmmmiiggrraacciióó,,  
CCooooppeerraacciióó                                  
ii  DDrreettss  CCiivviillss  

 
MMoonnttssee  BBeerrggééss,,  
rreeggiiddoorraa  ddee  
CCoommeerrçç,,  CCoonnssuumm  
ii  TTuurriissmmee  



 

 PPrrooppoossttaa  eessttrraattèèggiiccaa  dd’’EERRCC--EEVV  aa  llaa  PPaaeerriiaa  ffiinnss  aall  22000077  
Passat el primer any d’experiència de govern municipal tripartit, i amb la voluntat que 
aquesta posició d’ERC-EV a la ciutat de Lleida no sigui merament conjuntural, podem 
resumir en cinc els punts que han de guiar la nostra acció des d’ara i fins a 2007: 
          1.- Arribar a les eleccions de 2007 dins del govern municipal, demostrant amb 
fets clars que ERC-EV és qui dóna estabilitat al govern. 

2.- Potenciar la voluntat de governar la ciutat amb un projecte alternatiu de 
permanent superació de les propostes dels socis actuals. 

3.- Impulsar la imatge de Xavier Sàez com a Tinent d’Alcalde i líder del 
principal soci d’Àngel Ros al govern municipal. 
          4.- Intensificar les relacions amb tota la militància de l’assemblea local de 
Lleida i fer més estrets els lligams del grup amb el partit i la seva representació 
institucional. 

5.- Comunicar totes les realitzacions d’ERC-EV tant a nivell intern com extern. 
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governació no són només d’una 
formació política: Ni en exclusiva 
d’ERC-EV ni en exclusiva del PSC. 

Hem de deixar de banda la 
temptació d’anar criticant de forma 
permanent els nostres socis i, en canvi, 
apostar per una acció i un discurs 
encaminat a superar les propostes del 
PSC i l’alcalde Àngel Ros amb idees 
clares i valentes netament realitzades 
des d’ERC-EV. 
 Però obtenir el reconeixement 
públic de les propostes i gestió d’ERC-
EV passa per aconseguir que aquestes 
“paternitats” siguin reconegudes com a 
tal al carrer. I hem de ser conscients que, 
hores d’ara, la relació entre el Grup 
Municipal i els mitjans de comunicació 
de Lleida ja no és la mateixa que quan 
érem a l’oposició.  

Els mitjans han modificat les 
seves rutines de treball i expectatives de 
generar titulars envers ERC-EV. A 
l’oposició estant, qualsevol crítica al 
govern arrancava generosos espais. En 
canvi, la nostra acció de govern queda 
diluïda dintre de l’acció general del 
govern tripartit. Hem de saber trobar, 
doncs, l’equilibri responsable entre 
ambdues circumstàncies.   

LLeess  rreellaacciioonnss  aammbb  eellss  ssoocciiss  
 
Respecte del PSC, es percep que l’arribada a 
l’alcaldia d’Àngel Ros ha pogut diluir la 
importància de les aportacions d’ERC-EV al 
govern, ja que la novetat respecte de la gestió 
de l’anterior govern PSC-ICV presidit per 
Antoni Siurana ja no és l’entrada d’ERC-EV 
sinó també la figura del nou alcalde. 
 Les relacions amb l’alcaldia estan 
generalment presidides per la lleialtat i el 
respecte mutu, però passen per moments de 
tensió, que han acostumat a coincidir amb les 
puntes del debat intern dels socialistes de 
Lleida i, especialment, l’existent entre els 
defensors de la continuïtat de la línia Siurana 
i els que aposten per les formes d’Àngel Ros. 

LLaa  rreellaacciióó  aammbb  ll’’ooppoossiicciióó  
 
Respecte de CiU, la mateixa dinàmica 
nacional de pèrdua de rumb afecta la seva 
presència a la Paeria i els anima al joc 
d’intentar enemistar els tres socis de govern 
per la via de l’elogi puntual a ERC-EV. 
 Respecte del PP, no hi ha res, tret d’un 
autèntic desastre electoral, que faci canviar 
les seves maneres de crítica sistemàtica i, de 
vegades, contradictòria. 
 


